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گزارش

 خبر کوتاه

کرونا مانع رسیدگی به پرونده های 
مهم نخواهد شد

شــرق: کرونا امر قضا را با چالشی جدی مواجه  �
کرده و ممکن اســت رســیدگی به پرونده ها خود به 
عامل گســترش کرونا تبدیل شــود؛ از این رو سازوکار 
سیستم قضائی در حال تغییر است. به گزارش مرکز 
رســانه قوه قضائیه، حجت الاســلام محسنی اژه ای، 
معــاون اول قــوه قضائیــه، بخش نامــه فعالیــت 
بخش هــای مختلف قضائــی در ایــام دورکاری به  
منظور پیشگیری از شیوع کرونا را به همه واحدهای 
ســتادی، قضائی و ســازمان های تابعه قوه قضائیه 

ابلاغ کرده است.
در ایــن بخش نامــه در کنار فراهم شــدن امکان 
دورکاری، دربــاره موارد خاص رســیدگی در اولویت 
مطرح شــده اســت. برای نمونه قرار شده از این پس 
رســیدگی به پرونده های امنیتی، مفاســد اقتصادی، 
پرونــده جرائم خــاص و خشــن، پرونده های مرتبط 
با مســائل کرونا و پرونده هایی که شــاکی خصوصی 
اصرار بر رسیدگی دارند، با رعایت ضوابط بهداشتی، 

در اولویت قرار گیرند.
همچنین مقرر شــده است که استفاده حداکثری 
و به موقع از ابــزار الکترونیک در تمام مراحل اداری 
رســیدگی به پرونده ها توسعه و ارتقا یابد. در این باره 
استفاده از سامانه های پرداخت الکترونیک و ارتباط 

تصویری امن داخلی نیز فراهم شود.
با توجه به نگرانی ها از گسترش کرونا در زندان ها 
نیز مقرر شــده ازاین پس در مــوارد ضروری، حضور 
قضات دادســرا و دادگاه هــا در زندان ها برای انجام 
تحقیق و رســیدگی، با هماهنگی دادستان و رئیس 
حــوزه قضائی، بلامانع اســت و مســئولان زندان ها 
برای تمهید و تعبیه فضای فیزیکی مناسب با رعایت 
ضوابط بهداشــتی اقدامــات لازم را معمول دارند.
همچنین اعزام متهــم و زندانی در صورت ضرورت 
صرفا با تشــخیص و دســتور مقام قضائی با رعایت 
ضوابط بهداشتی درباره اعزام زندانیان انجام خواهد 
شــد.یکی از نکات مهم این بخش نامه هم ارســال 
اســامی مبتلا به کرونا به دســتگاه قضا است. مرکز 
آمار و فناوری اطلاعات با همکاری وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی اطلاعات مربوط به افراد 
قطعــی مبتلا به کرونــا را دریافت کــرده و از طریق 
سامانه های مربوط به صورت برخط در اختیار مراجع 
قضائــی قرار دهد. چنانچه یکــی از اصحاب دعوی 
مبتلا به ویروس کووید ۱۹ باشــد، تعویق رسیدگی با 

ذکر علت به دیگر اصحاب دعوی اعلام شود.

صندوق بین المللی پول: ارزیابی 
درخواست ایران، نیاز به زمان دارد

ایرنــا: صندوق بین المللی پــول اعلام کرد که  �
ارزیابی درخواست ایران برای دریافت کمک مالی 
پنج میلیارد دلار زمان بر اســت، زیرا تعاملات این 
نهاد درحال حاضر با تهران محدود شــده اســت. 
«جهــاد ازعور»، مدیر بخش خاورمیانه و آســیای 
مرکزی صندوق بین المللی پــول به رویترز گفت: 
ما درخواستی مبنی بر کمک دریافت کرده ایم و از 
آنجا که تعاملات ما با ایران درحال حاضر محدود 
است، روند دســتیابی به اطلاعات مورد نیاز برای 
ارزیابی این درخواست، زمان می برد. ازعور افزود: 
هر عضو صندوق بین المللی پول از حق یکســانی 
برای دسترســی بــه منابــع مالی صنــدوق تابع 
مقررات این نهاد و تصویب هیئت مدیره برخوردار 
اســت. صندوق بین المللی پول در گزارش سالانه 
خــود درباره چشــم انداز اقتصــادی خاورمیانه و 
آسیای مرکزی اعلام کرد که انتظار می رود اقتصاد 
ایران به میزان شش درصد در سال جاری منقبض 
شــود که این رقم در ســال گذشــته میلادی، ۷.۶ 
درصــد بود. صنــدوق بین المللی پــول وضعیت 
تورم ایران را نیز در مســیر بهبود پیش بینی کرد و 
گزارش داد که نرخ تورم ایران در سال جاری ۳۴.۲ 
درصد اســت که از پیک ۴۱.۱ درصد ســال گذشته 
کمتر اســت. صندوق بین المللــی پول پیش بینی 
کرد که کســری مالی دولت ایران در ســال جاری 
به ۹.۹ درصد تولید ناخالص داخلی در مقایســه 
با رقم ۵.۷ درصد ســال گذشــته افزایش یابد. بر 
اســاس گزارش صندوق بین المللی پول، با وجود 
بحران گســترده جهانی رشــد اقتصادی ایران در 

سال ۲۰۲۰، نسبت به سال ۲۰۱۹ بهتر می شود.

حمایت پمپئو از مانع تراشی در وام 
صندوق بین المللی پول به ایران

ایســنا: مایک پمپئو، وزیر امــور خارجه آمریکا  �
روز سه شــنبه در گفت وگویــی بــا WIBC درباره 
اعطای وام پنج میلیارد دلاری به ایران مدعی شد: 
ما کمک های بشردوســتانه مان را بــه مردم ایران 
پیشــنهاد دادیم اما قرار نیســت بــرای نظام پول 
ارســال کنیم. پمپئو همچنین ادعا کرد: متأسفانه 
دولت ایران تلاش هایمان را رد کرده اســت. آنها 
خود میلیاردها دلار پول دارند. او با اشاره به شیوع 
ویروس کووید ۱۹ در جهان، ادعاهای خود را تکرار 
کرد و گفت: [اگر این وام به ایران پرداخت می شد] 
از این وام برای تأمیــن مالی جنگ های نیابتی این 
کشــور در سراســر جهان خصوصا در عراق - که 
جان مــردم و ســربازهای آمریکایــی را در خطر 

می انداخت - استفاده می شد.
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پیامک: 30004699

من دو ســال اســت بازنشســته شــده ام، از سال ۹۲  �
از ســازمان تحقیقــات کشــاورزی دیونی به نــام تفاوت 
فوق العاده ویــژه طلبکارم و این ســازمان این طلب را تا 
ســال ۹۴ به همه پرداخت کرده اســت اما می گوید برای 
سال های بعد بودجه ندارم. من شخصا مبلغ ۲۰ میلیون از 
سازمان طلب دارم و دخترم الان نیاز به عمل تنگی نخاع 
دارد ولی آنها می گویند به دیوان عدالت شکایت کن! این 

است پیگیری مطالبات از راه قانونی؟ لطفا پیگیری کنید.
فرشچی همدان

گلایه از راهور منطقه ۱۴: چرا راهور منطقه ۱۴ تهران  �
خیابــان مفرح نژاد، منشــعب از خیابان شــهید عزیزی 
منطقه۱۴ که ســال ها رو بــه پایین یک طرفــه بود، حالا 
رو به بالا یک طرفه شــده و این باعث مشــکلات فراوانی 
برای رانندگان و ساکنان و گلایه آنان شده است. از راهور 

منطقه تقاضای رسیدگی داریم.
مهدی پناهی از خیابان شکوفه تهران

دورهمی: برخی ها به پخش برنامه دورهمی مهران  �
مدیــری به علت انتشــار ویروس کرونا انتقــاد می کنند. 
همان طور که نشان می دهند، قبل از شروع برنامه محل 
ضدعفونی می شود. می توانند از دعوت کردن افرادی که 
بسیار حساس اند به سالن اجرای نمایش خودداری کنند.
فرخی پور

گلایه از توزیع نامطلوب ماسک و محلول ضدعفونی:  �
ماســک و محلــول ضدعفونــی و الکل  بایــد در اختیار 
داروخانه هــا قرار گیرد و آنها با قیمت مصوب به فروش 
برســانند، وقتی قیمت آنها اطلاع رســانی شود، مردم با 
اطلاع از قیمت هــا خرید می کنند و درصــورت افزایش 

قیمت مراتب را به تعزیرات حکومتی اطلاع دهند.
علی از تهران

ســاختمان های فرســوده: چرا مســئولان شــهری  �
ازجمله شورای شهر، شهردار و سازمان نظام مهندسی و 
شهرسازی به فکر ساختمان های فرسوده نیستند. حتما 
باید مانند ساختمان پلاسکو تهران اتفاق ناگوار رخ دهد و 

عده ای متضرر شوند؟
یک مخاطب

خانه یا مغازه هایی که در طرح تعریض شــهرداری  �
قــرار می گیرند، عدم توافق و همــکاری برخی صاحبان 
املاک باعث بروز مشکلات و بدمنظرشدن محله ای پس 
از تعریض و بهســازی خیابان ها می شــود. برای نمونه 
خانــه ای قدیمی، فرســوده و بدون در و پیکــر واقع در 
میدان شهدا، خیابان پیروزی، کمی جلوتر از کوچه شهید 

بیدهندی سال ها به این شکل رها شده است!
یک مخاطب

حجت الاســلام مهــدی طائــب در گفت وگویی به 
موضــوع انجمن حجتیه پرداخت و نظــر امام خمینی 
دربــاره اســتفاده انجمــن از ســهم امــام و واکنــش 
حجتیه ای ها به فتوای آیــت االله خوئی در دوران جنگ 
را بیان کرده اســت. او معتقد اســت برخــی از اعضای 
انجمن بعد از انقلاب نفوذی شدند. اما عمادالدین باقی 
که اوایل انقلاب کتابی دربــاره این انجمن با عنوان «در 
شناخت حزب قاعدین» نوشت، بعدا نظرات خودش را 
دربــاره این انجمن تعدیل کرد و گفت یک بار مشــغول 
ورق زدن کتــاب بودم، درحالی کــه ادبیات به کاررفته در 
آن را فراموش کرده و از فضای آن ســال های نخســتین 
انقلاب هم دور شــده بودم، متوجه شــدم که آن کتاب 

بیشتر یک فحش نامه بوده تا یک کار تحقیقی.
باقــی در گفت وگویی گفته اســت: «امــا مواضع و 
بیانیه های انجمن بعــد از انقلاب، کاملا در جانبداری از 
انقــلاب و امام خمینی بوده. بااین حال نیروهای انقلابی 
نمی توانستند گذشته این افراد را فراموش کنند و به آنها 
بدبین بودند. یکی از انتقاداتی که به اعضای انجمن وارد 
می شد این بود که شما «انقلابی بعد از انقلاب» هستید. 
این انتقاد نشان می دهد که موضع انجمن بعد از انقلاب 
تقابل با انقلاب نبود، ولــی در آن فضا جو انقلابی گری 
تا حدی شدید بود که بسیاری از معیارهای دیگر نادیده 
گرفته می شــد. مثلا خیلی از چهره هــای فرهنگی که 
نسبتی با سیاست نداشــتند در این فضا منزوی و حذف 
شــدند. با توجه به اینکه انجمن افــراد زیادی را جذب 
کــرده بود، بعد از انقلاب طبیعتا ایــن افراد در مناصب 
مختلف حضور پیــدا کردند و این حضور را اما نیروهای 
انقلاب حمل بر نفــوذ عوامل انجمــن حجتیه کردند؛ 
همان تصوری که درباره منافقین وجود داشت و عده ای 
می گفتند که اینها آدم هــای خود را به داخل مجموعه 
حکومت می رسانند. لذا با انجمن حجتیه برخورد تندی 
کردند و فضا آن قدر تند شد که نه تنها به انجمن حمله 
می شــد بلکه حتی اجازه دفاع هم به اعضای آن داده 

نمی شد...».
 انجمــن حجتیه، مقارن با کودتای ۲۸ مرداد ســال 
۱۳۳۲، توســط شــیخ محمود ذاکرزاده تولایی حلبی، با 
انگیزه مبارزه با فرقه بهائیت، تأســیس شد. این انجمن 
از یک ساختار تشکیلاتی پیچیده سراسری و کمیته های: 
تدریــس، تحقیــق، نگارش، ارشــاد، ارتباط بــا خارج و 
کنفرانس ها برخوردار بوده است. انجمن حجتیه اعتقاد 
به جدایی دین از سیاســت داشــت و مخالف با قیام و 
انقلاب بود. بــه اعتقاد انجمن حجتیــه،  هر حکومت 
دینی، (قبل از ظهور امام زمان(عج)) منجر به شکست 

می شود و تشکیل حکومت سد باب مهدویت و حکومت 
جهانی اســت. این افکار در نهایت خربزه ای شد زیر پای 
انجمن. چــون انجمن تا نزدیک انقلاب، راهپیمایی های 
مردم ایران و افکار امام خمینی(ره) را محکوم می کرد، 
ولی پس از آن یک دفعه تغییر موضع داد. بعد از انقلاب 
به تدریج جلسات آن تعطیل شــد و بر اثر فشار عده ای 
از اعضای آن تغییر اساســنامه داد و در پی ســخنرانی 
امــام خمینــی(ره) در ۵ مــرداد ســال ۱۳۶۲ به طور 
رســمی اعلامیه تعطیلی داده است، هرچند به صورت 

غیررسمی ممکن است فعال باشد.
طائب در این گفت وگو گفته اســت: «قبل از سال ۴۹ 
حرکــت انجمن یک حرکت بی ســروصدا بود. در درون 
انجمن ایــن اصطلاح که ما حکومت اســلامی نداریم 
هنوز ظهور و بروز نکرده بود. تقریبا به عنوان یک ســرّی 
بیــن افراد بود و خیلی از مؤمنینی که در انجمن حضور 
داشــتند از این جریان خبر نداشــتند. نمونه اش مرحوم 
آیت االله خزعلی بود. ایشــان یک روحانی انقلابی مبارز 
بود، انجمن را تأیید می کرد و به نوعی در انجمن حجتیه 
حضور داشت و از آن سرّی که اینها داشتند مبنی بر تقیه 
در برابر شــاه خبری نداشــت. انجمنی ها بین خودشان 
گفتند که آقای خمینی بعد از ســرنگونی شاه چه کاری 
می خواهد انجام بدهد؟ می خواهد حکومت اســلامی 
تشــکیل بدهد. بعد گفتند حکومت اسلامی متعلق به 
امام زمان است و حاکم حکومت اسلامی باید معصوم 
باشد. این حرف از کجا آمده؟ گفتند در روایت داریم هر 
پرچمی قبل از امام زمان بالا برود طاغوت است. برخی 

در پاســخ به انجمنی ها گفتند که ایشــان نمی خواهند 
حکومت درست کنند می خواهند ظلم را برطرف کنند. 
انجمنی ها در پاســخ با اشاره به یک روایتی که از لحاظ 
سند ضعیف هم هســت و در مقدمه صحیفه سجادیه 
آمده، گفتند: در روایت داریم که هر کسی بخواهد مقابل 
ظلمی قیام کند فقط بر سختی ما اضافه کرده و موجب 
ناراحتی ما می شود. منظورشــان از بیان این روایت این 
بــود که برای دفع ظلم قیام نکنیــم. این تفکر در باطن 
انجمن قرار داشــت و در ســال ۵۰ کشف شد. عده ای از 
علمای انقلابی به امام نامه نوشتند و مواضع انجمنی ها 
در قبال حکومت اســلامی را بیان کردند. امام هم وقتی 
از مواضع اینها باخبر شد، فرمودند دیگر به اینها «سهم 

امام» ندهید».
طائب در ادامه گفته اســت: «انجمن به دلیل اینکه 
در تفکر خودشان به طور مبنایی ایجاد حکومت قبل از 
امام زمان را ممنوع می دانست نمی   توانست با جمهوری 
اســلامی منطبق شود، ولی از طرف دیگر هم خودش را 
به تبلیغ برای امام زمان مقید می دانست. قبل از انقلاب 
تفکرشــان هم این بود که اگر ما با شــاه مبارزه کنیم از 
بیــن می رویم لذا گفتند که در حکومت بروید مشــغول 
شــوید. خیلی از این آقایــان انجمنــی در رژیم پهلوی 
مشــغول به کار بودند. بعــد از انقلاب هــم که دیدند 
حکومت شبه اسلامی شده اســت گفتند بروید و جذب 
سیستم شوید، اما تفکرات خودمان را تبلیغ و اجرا کنیم 

و به این ترتیب خیلی از این آقایان نفوذی شدند».
اما عمادالدین باقی پیش تــر در واکنش به این ادعا 

گفته اســت: «اعضای انجمن، نیروهای آموزش دیده و 
کیفــی بودند و طبیعتا در ارگان ها و نهادها هم بیشــتر 
حضــور داشــتند. خیلــی از بچه های انقــلاب بالاخره 
زمانی گذرشــان به انجمــن حجتیه افتاده بــود و این 
ســابقه هم بر دیگران آشــکار بود. لذا باعث شــد که 
خیلی ها تصور داشته باشــند این افراد نفوذی هستند. 
این امکان وجود داشــت کــه در بعضی نهادها افرادی 
به صورت سیســتماتیک و با هــدف و برنامه نفوذ کرده 
باشــند ولی اوایل انقلاب به نحوی عمل شــد که گویی 
انجمن حجتیه مثل یک سازمان مخفی زیرزمینی قصد 
تخریب دارد. حتی بعضی ها آن قدر که از انجمن حجتیه 
احســاس خطر می کردنــد از منافقین احســاس خطر 
نمی کردند. تصور می کردند که همه حکومت در قبضه 

انجمن حجتیه است».
طائب درباره رابطــه مراجع با انجمن حجتیه گفته 
اســت: «انجمنی ها اکثــرا مقلد آقای خویــی بودند و 
مخاطبینشان را هم به تقلید از ایشان دعوت می کردند... 
وقتی من فتوای آقای خویی را در مدرســه علوی اعلام 
کــردم آمدند گفتند چرا این فتوا را اینجا بیان کردید؟ در 
صورتی کــه خود را مقلد آیت االله خویی می دانســتند. 
آقای خویی در آن فتوا فرموده بودند اگر ولی فقیه جهاد 
ابتدایــی را جایز بداند حق دارد چه برســد به دفاع. در 
صورتــی که انجمنی ها اعلام می کردنــد جهاد ابتدایی 
در دوران غیبت حرام اســت.  تمامی مباحث شرعی در 
مدرســه علوی را از زبان آقای خویــی اعلام می کردند. 
وقتی فتوای آقای خویی را خواندم ۵۰ نفر اعلام آمادگی 
کردند و مســئولین مدرســه فکر اینجا را نکرده بودند. 
انجمنی ها هر مرجعی را که مطابق منافعشــان حرف 

می زد قبول داشتند...».
عمادالدیــن باقــی در پژوهش جدیدی کــه درباره 
انجمن حجتیه داشــته، به این نتیجه رســیده است که 
«هیچ دلیلی وجود ندارد که کســی چون عضو انجمن 
حجتیه است و سابقه انقلابی نداشته از حقوقی محروم 
باشــد. همان اندازه که کســی به خودش حق می دهد 
از انجمــن حجتیه انتقــاد کند، انجمن هــم حق دارد 
از خودش دفــاع کند. در منطق حقوق بشــری انجمن 
حجتیه با ســایر گروه ها مثل حزب جمهوری اســلامی، 
جمعیــت مؤتلفــه و... و با پیــروان فرقه هــا و گروه ها 
مذاهب دیگر از لحاظ حقوق قانونی و انســانی مساوی 
هستند. هیچ دلیلی ندارد که یکی خودی محسوب شود 
و امتیاز بیشــتری ببرد. هیچ وقــت عقاید و ایدئولوژی ها 
نیستند که حقوق را برای افراد ایجاد می کنند، هر کس با 
هر ایدئولوژی از حیث حقوق شهروندی برابری دارد...».

انجمن حجتیه به روایت طائب

نفوذی شدند یا نه؟

سرنوشت مبهم 6 کرسى پارلمان
عبــاس متین، رئیس هیئت بر 
نظارت استان هرمزگان درباره 
این شــکایات گفته بود: «بر اســاس قانون هیئت های 
اجرائی موظف اند تا ۴۸ ســاعت پــس از اعلام نتایج 
نسبت به دریافت شــکایات اقدام و سپس حداکثر به 
مدت هفت روز در جلســه مشــترک هیئت اجرائی و 
نظارت به آنها رســیدگی کنند. البته شاکی باید کاملا 
مشــخص بوده و شــکایات نیز باید با مستندات ارائه 
شــود». در حــوزه بندرعباس احمد مــرادی، محمد 
آشوری تازیانی و منصور آرامی اکثریت نسبی آرا را به 
دست آوردند. مرادی، نماینده بندرعباس در مجلس 
دهم بود و آشوری هم از دوره هفتم تاکنون میهمان 
بهارســتان بوده اســت. اما منصور آرامــی، نماینده 
بندرعبــاس در مجلــس نهم و شــهردار بندرعباس 
بوده اســت. ۴۴ نامزد تأیید صلاحیت شده در هرمزگان 
شــامل ۲۵ نفر از حوزه انتخابیه حوزه مرکزی شامل 
بندرعباس، قشــم، حاجی آباد، بندر خمیر و بوموسی، 
۱۰ نفر حوزه غرب هرمزگان شــامل بندر لنگه، بستک 
و پارســیان و ۹ نفر در حوزه شــرق هرمزگان شــامل 
میناب، رودان، جاســک، سیریک و بشــاگرد برای پنج 
کرســی نمایندگی رقابت کردند. در سوی دیگر یعنی 
شمال کشور هم دو حوزه تأیید نشده باقی مانده است. 
در صومعه ســرا کاظم دلخوش، نماینده اصولگرا بار 
دیگر بیشــترین رأی را آورده اســت. او پیش از این در 
مجالس هفتم، هشــتم و دهم حضور داشــته است. 
در مازندران و حوزه هــای انتخابیه نور و محمودآباد 
نیز ولی االله فرزانه اکثریت نسبی را کسب کرده است. 
اما شــکایت ها به هیئت های نظارت این دو استان نیز 

باعث ابهاماتی در نتیجه نهایی شده است. 
 جهرم و همه حاشیه های انتخابات

اما شــاید بیشترین جنجال بر ســر کرسی پارلمان 
در اســتان فارس و حوزه انتخابیه جهرم و خفر اتفاق 
افتاده اســت. جایی که نامزدهای انتخابات تنها برای 
یک کرســی رقابت می کنند. در حوزه انتخابیه جهرم 
مســعود رضایی کوچی برای چهارمیــن بار متوالی با 
حدود ۳۹ هزار رأی اکثریت نسبی را کسب کرد. رقیب 
او علیرضا صحراییان، فرماندار ســابق جهرم بود که 
حدود ۳۵ هزار رأی داشــته اســت. کوچی پس از رد 
صلاحیت در آخرین مرحله از اعتراض ها توانست بار 
دیگــر پا به عرصه انتخابات بگذارد. جرقه اعتراض ها 
در این شــهر از همین جا آغاز شد. برخی ادعا کردند 
که محمدحســن صادقی مقــدم، عضــو حقوق دان 
شــورای نگهبــان حامــی رضایی، نماینــده مجلس 
بوده اســت. دراین بین عکس هایی هــم از این دو در 
جمعی منتشــر شــد. اما سخنگوی شــورای نگهبان 
در این زمینه می گوید: «خوشــبختانه اعضای شورای 
نگهبان از هیچ کــس طرفداری نکرده اند و اینها همه 
شایعاتی است که مطرح شده است». اما اعتراض ها 

در جهرم تا جایی پیش رفت که امام جمعه این شهر 
نهم اســفند پشــت تریبون نمازجمعه بــه انتخابات 
دوم اســفند اشــاره کرد و گفت «انتخاباتی در جهرم 
برگزار شــد که در شــأن دارالمؤمنین نبود و تخلفاتی 
در آن صورت گرفــت. در حالی که طبق اطلاعیه های 
ستاد انتخابات کشــور تا زمانی که متقاضی رأی دادن 
وجود داشــت بایــد از آنها رأی گیری می شــد اما در 
شهرســتان های جهرم و خفر این حق از مردم گرفته 
شد». حجت الاســلام محمدحســین مدبر گفته بود: 
«گفته شــد ساعت هشت شب شــعبه های انتخابات 
بســته شــود اما ســاعتی بعد دوباره برخی شعبه ها 
گشوده شد و در این میان بلبشویی ایجاد شد». به گفته 
معترضان به نتایج انتخابات نباید حوزه های انتخابات 
بــدون نظر هیئت نظارت بســته می شــد. با این همه 
بدون نظــر این هیئت و با دســتور فرماندار انتخابات 
در جهرم پایان می یابد. پس از این حدود نیم ســاعت 
بار دیگر برخی از حوزه های رأی گیری بازگشــایی شد. 
اما ایــن در حالی بــوده که بعضــی از صندوق های 
رأی گیری باز شده بوده اند. پیش از امام جمعه جهرم، 
اســتاندار فارس نیز در این زمینه گفته بود: «در هیئت 
نظارت انتخابات، تخلفات انتخاباتی مورد بررسی قرار 
می گیرد و در زمان مشخص شــده از سوی قانون گذار، 
هم هیئــت نظارت و هم شــورای نگهبــان تصمیم  
قانونی و شــرعی لازم را خواهنــد گرفت». عنایت االله 
رحیمی بدون اشــاره به شــخص خاصــی گفته بود: 
«عزیزانی که رهنمودی در ارتباط با انتخابات می کنند، 
این رهنمود آنان حتما مدنظر اســت و برای پاسخ به 
شک و شبهه ها راهکار قانونی پیش بینی شده است». 
در مقابــل اما امام جمعه شهرســتان خفر در نامه ای 
خطاب به اعضای شورای نگهبان از صحت انتخابات 
نوشت. در این نامه نام شش نفر از جمله امام جمعه 
شــیراز برده شــده بود که معتقد به صحت انتخابات 
هســتند. پس از انتشــار نامه در فضای مجازی دفتر 
آیــت االله دژاکام به ایــن موضوع واکنش نشــان داد 
و تأکیــد کرد که «فصل الخطــاب در انتخابات نظرات 
شــورای محترم نگهبان اســت». پس از این محسن 
روحانــی، امام جمعه خفر نیــز از موضع خود عقب 
نشســت و اعلام کرد که نامه منتشرشده پیش نویس 
نامه او بوده اســت. اکنون باید دید که تصمیم نهایی 
شــورای نگهبان در این چهار حــوزه چه خواهد بود. 
کدخدایی دربــاره احتمال ابطــال انتخابات می گوید 
«همه چیز بســتگی به گزارش ها[ی بازرس ها] دارد. 
البته پرونــده انتخابات مجلس یازدهم پس از تعیین 
تکلیف این چهار حوزه نیز بســته نمی شود. انتخابات 
۱۱ حــوزه انتخابیه بــه مرحله دوم رفته اســت. اما 
مرحله دوم درحالی که قرار بــود فروردین ۹۹ برگزار 
شود به آخرین ماه تابستان یعنی شهریور موکول شده 

است.
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